
در فوتبال 180 هزار كامنت عليه من گذاشتند
وزير ورزش در ي��ك برنامه تلويزيوني  از 
هزينه هايي كه براي مبارزه با فساد داده 
پرده برداش��ت. محمود گودرزي گفت: 
»اكثريت كساني كه مي شناسم مي گويند 
اين دولت در اين زمينه خوب كار كرده 
اس��ت. كميس��يون اصل 90 هم همين 
اعتقاد را دارد. ما حتي به سازمان ليگ گفته ايم موظف است تمامي 
پرداختي تيم ها را اعلام كند، حتي به خاطر اقدامات ما نهادهاي 
ناظر مانند سازمان بازرسي از ما تش��کر كرده است و تا زماني كه 
هستم نمي گذارم كسي تخلفي كند. خود من يك بار به خاطر اينکه 
نگذاشتم يك بازيکن ۱۸0 ميليوني، 900 ميليون قرارداد ببندد 
با ۱۸0 هزار كامنت بد روبه رو شدم. البته من ترسي ندارم. مي دانم 

اين مسائل از كجا آب مي خورد و با آن برخورد مي كنم.«

لزوم قانون مقابله با بي اخلاقي هاي فوتبال 
انتش��ار يکي در ميان خبرهاي ناگوار مربوط ب��ه بي اخلاقي ها و رفتارهاي 
ناپسند فوتباليست ها در جامعه شرايط بغرنجي را براي ورزش رقم زده است. 
به طور ي كه نگارش قانوني مدون و البته سفت و سخت در خصوص مسائل 
اخلاقي براي مقابله با رفتارهاي خارج از عرف و ش��رع فوتبالي ها به شدت 
خودنمايي مي كند.  خبر دستگيري فوتبالي ها در مهماني هاي خاص شبانه يا 
مکان هاي تفريحي شهر يا حتي رفتن به اوين ديگر به يك امر عادي در فوتبال 
تبديل شده و نه تعجبي را به دنبال دارد و نه حتي باعث خجالت و شرمندگي 
خاطيان مي ش��ود. به طوري كه هرازچندگاهي شاهد بروز چنين اتفاقاتي 
هستيم. اتفاقاتي كه شايد بدترين آن تا همين چندي قبل دستگيري بود كه 
حالا آن هم آنقدر تکرار و تکرار شده كه ديگر قبح آن نيز ريخته است. البته از 
رفتن به اوين كه ديگر بدتر نيست! تنبيه و توبيخي كه كوچکترين تاثيري در 

فرد خطاكار نداشت و چه بسا او را وقيح تر از قبل هم كرد و البته طلبکار!
برخورد جدي با رفتارهاي نامتعارف در واقع از اوجب واجبات است و بسيار 
ضروري است كه انتظار مي رود جز اولويت هاي فدراسيون تاج باشد. البته 
اگر نگراني از بابت رفتارهاي فوتبالي ها، مسئولان فدراسيون را هم به مانند 
مردم جامعه نگران و برآشفته كرده اس��ت. در واقع تغييرات صورت گرفته 
در فدراس��يون فوتبال و همچنين كميته اخلاق، فرصت مناسبي است تا 
بازنگري اساسي به مسائل اخلاقي فوتبال شده و قانوني لازم الاجرا و البته 
سفت و سخت براي مقابله با بي اخلاقي ها در فوتبال تدوين شود قبل از آنکه 
رفتارهاي ناشايست برخي، اين ورزش را براي هميشه از چشم مردم جامعه 

انداخته و آن را به عامل فساد و بي اخلاقي تبديل كند. 
فوتبال نيازمند يك قانون حساب شده و دقيق براي مقابله با بي اخلاقي ها 
و ترويج اخلاق م��داري دارد، اما قانوني كه به جاي دخالت در مس��ائل 
شخصي و پيش پا افتاده، ترويج اخلاقيات را سرلوحه كار خود قرار داده 
و با بي اخلاقي ها مبارزه كند. قانون هدفمند و حساب شده اي كه نبود 
آن طي سال هاي اخير در فوتبال به شدت به چش��م آمده است. البته 
قانوني كه اگر نوشته مي شود،  اجرا هم شود و اينگونه نباشد كه تنها براي 
آرام كردن جو و افتادن آب از آسياب مطرح شده و خيلي زود به دست 
فراموشي سپرده شود. درست مثل رفتارهاي جسته و گريخته اي كه در 
گذشته شاهد آن بوده ايم.  قوانيني چون روي كار آمدن كميته اخلاق 
و انضباطي نيز پيش از اين در فوتبال وجود داشته كه البته هيچ نتيجه 
مثبتي ارائه نکرده است. به طوري كه بي اخلاقي هاي فوتبال همواره با 
سکوت مواجه شده يا اگر هم توبيخ و تنبيهي براي آن در نظر گرفته شده 
چنان پيش پا افتاده بود كه نه تنها نتوانست مانعي باشد براي عدم تکرار 
اشتباهات گذشته، كه افراد خاطي را نيز چنان وقيح كرده كه با رفتاري 
به مراتب بدتر، از جامعه طلبکار باشند. حال آنکه اين برخوردها به مراتب 
بدتر از بي اخلاقي هايي است كه از فوتباليست ها شاهد هستيم. چراكه به 

جاي مقابله با بي اخلاقي ها،  زمينه ترويج آن را فراهم مي كند. 
دستگيري فوتباليست ها در مکان عمومي به دليل بي اخلاقي هايي كه نه با 
عرف جامعه همخواني دارد و نه با شرع، اتفاق پيش پا افتاده اي نيست كه به 
آساني بتوان از كنار آن گذشت. چراكه اين فوتباليست ها، همان الگوهاي 
جوانان جامعه هستند كه مي توانند اين بي اخلاقي ها و رفتار تأسف برانگيز 
را ترويج كنند. حال آنکه اگر با يکي، دو م��ورد از اين خاطيان برخوردي 
جدي شود و مماشاتي در كار نباشد، بي شك ديگر كمتر شاهد رفتارهاي 
ناپسندي خواهيم بود كه باعث سرافکندگي فوتبال شود.  شروع دوباره ليگ 
نيز در اين ميان مزيد بر علت لزوم نگارش و اجراي قانوني جدي در حمايت 
مسائل اخلاقي و مبارزه جدي با بي اخلاقي است. چراكه با شروع ليگ توجه 
به فوتبالي ها بار ديگر به صورت افراط گونه اي دنبال مي شود و اين مسئله 
براي فوتباليست هايي كه ثابت كرده اند جنبه آن را ندارند، زمينه اي است 

براي هنجارشکني هايي كه جامعه را نگران مي كند.

انتقادپذيري قابل تقدير کميته ملي المپيک

لباس كاروان ايران در ريو اصلاح مي شود
لباس کاروان ايران در المپيک اصلاح مي شود. پس از آنکه روز شنبه 
از لباس کاروان المپيکي کشورمان رونمايي شد انتقادهاي زيادي در 
خصوص طرح انتخاب شده در رسانه ها و شبکه هاي اجتماعي مطرح 
شد. اين لباس ها علاوه بر اينکه نتوانست رضايت افکار عمومي را جلب 
کند در شبکه هاي اجتماعي نيز سوژه خنده مردم شد و طي چند ساعت 
طنزهاي زيادي بين کاربران اين شبکه ها دست به دست شد. بالا گرفتن 
موج انتقادها سبب شد تا مسئولان کميته ملي المپيک به اشتباه خود 
مبني بر تأييد اين لباس پي ببرند و خبر از اصلاح لباس کاروان بدهند. 

    انتقادپذير هستيم
انتشار اخبار انتقادي در خصوص لباس رژه زودتر از آنچه انتظار مي رفت به نتيجه 
رسيد. مسئولان كميته ملي المپيك شنبه شب طي اطلاعيه اي اصلاح آن را در 
دستور كار قرار دادند: »نظر عموم مردم به عنوان حاميان اصلي ورزش برايمان 
مهم است و به همين خاطر هم با دستور مؤكد رئيس كميته ملي المپيك در 
اولين فرصت نسبت به اصلاح موارد مطرح شده اقدام مي شود. خوشبختانه در 
البسه ورزشي و با نظر متخصصان از رنگ و طرح ايراني و اسلامي و برندي با 
كيفيت و ايده آل استفاده شده كه رضايت خوبي را هم به همراه داشته است اما 
در بخش لباس فرم مراسم رژه كه انتقاداتي را دربر داشت مقرر شد تا در اسرع 
وقت اصلاحات لازم صورت پذيرد. اگرچه البسه از كيفيت خوبي برخوردار است 
اما در بحث طراحي، س��ت كردن و هماهنگ سازي رنگ ها به خصوص رنگ 
پيراهن سليقه خوبي استفاده نشده كه قطعاً اصلاح خواهد شد. متأسفانه عکسي 
كه در رسانه ها به خصوص فضاي مجازي در حال انتشار است، عکسي است 
بي كيفيت كه توسط دوربين موبايل گرفته شده و به دليل استفاده از مانکن ثابت 
شکل و فرم بدي را نمايان مي سازد. با تمام اين تفاسير، اعلام مي كنيم انتقادپذير 
هستيم و به هيچ عنوان اصراري بر بي خطا بودن تصميمات و فعاليت هايمان 
نداريم. لذا هرچند فرصت زيادي براي سفارش لباس جديد نداريم اما بنا بر 
خواست عموم مردم در فرصت باقيمانده با همفکري گروه ديگري از طراحان، 
تغييرات لازم را در اين زمينه خواهيم داد تا به لباس فرمي نسبتاً مناسب برسيم. 
تمام تلاش كميته ملي المپيك بر اين است تا كاروان ورزشي امام رضا)ع( در 
محيطي آرام و به دور از هياهو، مهياي حضور در المپيك 20۱6 ريو شود كه در 

اين زمينه از هيچ تلاشي فروگذار نکرده و نخواهيم كرد.«
   ما بي تقصيريم!

وزير ورزش نيز به انتقادهاي صورت گرفته از لباس كاروان ورزشي كشورمان 
در المپيك ريو واكنش نشان داد. دكتر گودرزي كه در برنامه متن و حاشيه 
شبکه3 حضور داشت با اشاره به اين موضوع اظهار داشت: »ما بي تقصير 
هستيم. من در جريان نوع لباس ها نيستم. فقط چند روز قبل بود كه با آقاي 
هاشمي، رئيس كميته صحبت كردم و گفتم از لباس كاروان چه خبر كه وي 
نيز لباس ها را براي ما فرستاد، ما نيز لباس ها را ديديم و دوباره برايشان پس 
فرستاديم. بايد قبول كرد كه سلايق متفاوت است. البته از سوي ديگر بايد 
دانست كه شأن ورزشکار حفظ شود و لباس ورزشکاران خيلي مهم است. 
بايد بگويم نمي دانم عيب اين لباس ها چيست اما از دوستانم در كميته ملي 
المپيك مي خواهم كه به نظر صاحب نظران و منتقدان در اين مسئله اعتنا و 
فکري براي اين مسئله كنند. قطعاً تلاش آنها هم اين است كه كاروان ايران 

به بهترين شکل عازم بازي هاي المپيك شود.«
   شأن و جايگاه ايران را در نظر بگيريد

سخنگوي فراكسيون ورزش مجلس شوراي اسلامي نيز خواستار بازنگري 
در تعيين لباس هاي كاروان شد. سيدفريد موسوي، نماينده مردم تهران بالا 
رفتن حساسيت ها در خصوص لباس هاي ورزشکاران ايران در رژه المپيك را 
حائز اهميت خواند: »بازي هاي المپيك همواره از حساسيت بالايي برخوردار 
بوده و توجه همه جهان به اين بازي ها معطوف است. تركيب رنگ و مدل 
انتخاب شده، با حمايت ها و توجهي كه به ورزشکاران المپيکي معطوف شده، 
متناسب نيست و انتظار مي رود لباسي براي ورزشکاران اعزامي ما انتخاب 
شود كه در شأن و جايگاه ملت ايران باش��د. در حال حاضر در لباس هاي 
طراحي شده هيچ خلاقيت و هنري ديده نمي شود و انتظار مي رود مسئولان 
در اين زمينه بي تفاوت نباشند و به افکار عمومي پاسخ دهند. بايد در طراحي 
لباس ورزشکاران اعزامي به المپيك از هنرمندان حوزه طراحي مد و لباس 
بهره گرفته مي شد. متأسفانه تركيب آشفته اي انتخاب شده و شاهد اين 
بوديم كه جوانان به حق واكنش هايي به اين لباس نشان دادند. انتظار مي رود 
در فرصت باقي مانده بازنگري جدي در اين زمينه صورت گيرد تا ش��اهد 
درخشش ورزشکاران اعزامي ايران باشيم چراكه اين لباس ها را پرچمداران 
جمهوري اسلامي بر تن مي كنند درحالي كه متأسفانه در تركيب رنگ، فرم 

لباس ها و نحوه ارائه و معرفي آنها نوعي بدسليقگي صورت گرفته است.«

در آغاز بازي هاي فص�ل جديد فوتبال ايران، 
از س�اعت 20:45 امش�ب در حس�اس ترين 
بازي استقلال با نفت تهران روبه رو مي شود. 
در حالي كه اين روزها هواي داغ و گرماي بي سابقه 
تابس��تان خيلي  از ش��هرهاي ايران را فراگرفته، 
شانزدهمين دوره ليگ برتر فوتبال از امروز آغاز 
مي شود، رقابت هايي كه از همين هفته اول چند 
مصاف داغ و ديدني دارد تا نشان دهد كه از همين 

ابتدا، قرار است شاهد يك ليگ جذاب باشيم. 
    

فصل جديد ليگ برتر در حالي آغاز مي شود كه از 
بين ۱6 تيم، نيمي از تيم ها با مربيان جديدي ليگ را 
آغاز مي كنند. مهم ترين تغيير روي نيمکت مربيان 
به اس��تقلال برمي گردد كه پرويز مظلومي بعد از 
اينکه نتوانست استقلال را قهرمان كند، از هدايت 
اين تيم بركنار شد و همانطور كه پيش از پايان فصل 
قبل هم شايعاتي وجود داشت، عليرضا منصوريان 
به عنوان سرمربي جديد آبي پوشان انتخاب شد. 
ويس��ي هم پس از اينکه اس��تقلال خوزستان را 

قهرمان كرد، وقتي ديد شرايط براي پيشرفت اين 
تيم مهيا نيست، به پيشنهاد سپاهان بله گفت تا 
زردپوشان اصفهاني كه فصل كابوس واري را پشت 
سر گذاشته اند، دوباره به جمع مدعيان برگرداند. 
انتخاب حسين فركي به عنوان سرمربي سايپا پس 
از جدايي جلالي و انتخاب سرمربي سابق سايپا به 
عنوان سرمربي پيکان ديگر تغييرات نيمکت هاي 
ليگ برتر بود. فولاد، نفت، صباي قم و اس��تقلال 
خوزستان هم ديگر تيم هايي هستند كه با مربيان 
جديدي ليگ را آغاز مي كنن��د و به ترتيب نعيم 
سعداوي، علي دايي، صمد مرفاوي و پورموسوي 

اين تيم ها را هدايت مي كنند. 
    

در حالي تيم هاي ليگ برتري، ليگ ش��انزدهم 
را آغاز مي كنند كه برخ��ي تيم ها در فصل نقل و 
انتقالات با جذب بازيکنان نامدار، خودشان را به 
عنوان مدعي مطرح كرده اند، هرچند فصل گذشته 
تيمي كه خيلي ها آن را مدعي نمي دانس��تند در 
پايان فصل، قهرماني را از مدعيان پرستاره ربود. 

با اين حال رسم فوتبال ايران است كه تيم هايي 
كه بازيکنان نامدارتري دارند، ش��انس قهرماني 
بيشتري هم دارند. با توجه به جابه جايي هايي كه 
پيش از شروع فصل صورت گرفت، به نظر مي رسد 
تيم هايي مانند اس��تقلال، پرسپوليس و تراكتور 
با توجه ب��ه بازيکناني كه به خدم��ت گرفته اند، 
در كورس قهرماني باش��ند، اگرچ��ه نمي توان از 
سپاهان ويسي و تيم هاي شگفتي ساز هم غافل 
شد. تراكتور با بازگش��ت ادينهو و جذب محسن 
بنگر و باقي ماندن بازيکناني مانند سروش رفيعي 
و اسکلت تيم فصل قبل سبب شده تا قلعه نويي 
اعتراف كند كه چيزي ب��راي قهرماني كم ندارد. 
هرچند جدايي بختيار رحماني از تراكتور و رفتن 
او به استقلال را نبايد دست كم گرفت. استقلال 
هم بازيکنان شاخصي مانند بختيار رحماني، وريا 
غفوري و كاوه رضايي را به خدمت گرفت تا در كنار 
بازيکنان فصل پيش، اين تيم حضور پرقدرت تري 
در ليگ جديد داش��ته باشد. پرس��پوليس هم با 
جذب عليرضا بيرانوند و وحيد اميري و بازگشت 

س��يدجلال حس��يني آماده فصل جديد شده و 
مهدي طارمي ه��م بعد از يك رفت و برگش��ت 
دوباره به اين تيم برگشته اس��ت، هرچند گفته 
مي شود برانکو در بازي هاي اول، شماره 9 تيمش 

را مي خواهد نيمکت نشين كند. 
    

ليگ ش��انزدهم هم مانند چند فص��ل اخير، بازار 
بازيکنان ميلياردي داغ است و با وجود فشار افکار 
عمومي و نارضايتي هواداران، همچنان صفرهاي 
قراردادهاي فوتباليست ها بدون هيچ گونه نظارت 
و كنترلي بالا مي رود. هرچند نسبت به فصل هاي 
گذش��ته بازيکنان نامدار كمتري در ليگ حضور 
دارند اما در بين همين بازيکنان، گفته مي شود چند 
بازيکن تيم هاي مطرح پايتخت قراردادي نزديك 
به 2 ميليارد دارند، اين در حالي است كه در برگه 
قرارداد نصف اين مبلغ ذكر شده است. علاوه بر اين 
قرارداد 900 ميليوني استقلال با بازيکني كه فصل 
گذش��ته از صبا تنها ۱۸0 ميليون قرارداد داشته، 
يکي از حاشيه هاي قابل تأمل پيش از شروع ليگ 
شانزدهم بود كه حتي پاي وزير را هم به اين ماجرا باز 

كرد و وزارت ورزش جلوي اين قرارداد را گرفت. 
    

همزماني رقابت هاي ليگ شانزدهم با بازي هاي 
انتخاب��ي ج��ام جهاني روس��يه باعث ش��ده تا 
جذابيت هاي ليگ بالا برود، همين سبب خواهد 
ش��د تا بازيکنان براي اينکه در ليست تيم ملي 
حضور داش��ته باش��ند، با انگي��زه بالاتري بازي 
خواهند كرد. البته به نظر مي رسد در ليگ جديد 
هم با توجه به برگزاري بازي هاي تيم ملي، بايد 
منتظر دعواه��اي و جنجال هاي كرش و مربيان 
ليگ برتري بر سر تعطيلي هاي احتمالي ليگ به 

خاطر بازي ها و اردوهاي تيم ملي خواهيم بود. 
    

در هفته اول ليگ برتر مصاف استقلال و نفت تهران 
مي تواند يکي از بازي هاي ديدني باشد، به خصوص 
اينکه علي دايي بعد از جداي��ي از صبا، روي نيمکت 
نفت مي نشيند. البته اين بازي مصاف منصوريان با تيم 
سابقش هم هست تا جذابيت هاي مسابقه بالاتر برود. 
استقلال در اين بازي بدون رحمتي و تماشاگرانش به 
مصاف تيم قرمزپوش شده نفت مي رود. مصاف تراكتور 
با استقلال خوزس��تان مدافع عنوان قهرماني هم از 

بازي هاي ديدني روز اول هفته نخست ليگ است. 
   برنامه ساير بازي هاي امروز

سياه جامگان مشهد – ذوب آهن، ساعت ۱۸:۱5 
صباي قم – صنعت نفت آبادان، ساعت 20:45
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لباس ملي ايراني را تثبيت كنيد
حضور در چهار دوره المپيك و پنج دوره در 
بازي هاي آسيايي به عنوان ورزشکار را تجربه 
ك��رده ام و در هيچ دوره اي نف��رات اعزامي 
به مسابقات از لباس��ي كه به آنها داده شده 
رضايت نداشته اند. متأسفانه ما هيچ طرحي 
ملي نداريم و با توجه به اين همه اقوام ايراني 
كه داريم نتوانستيم يك طرح ملي را ثبت 
كنيم. هلند رنگ نارنجي را انتخاب كرده و 
پاكستاني ها با رنگ سبز در تمام رويدادهاي 
مهم حضور پيدا مي كنند. تمام كشورها نماد دارند يا بر اساس رنگ پرچم 
كشورشان است يا بر اساس نمادي كه براي خودشان تعريف كرده اند اما ما 
در يك دوره المپيك با لباس سفيد مي رويم، در يك دوره المپيك با لباس 
فسفري و در يك دوره المپيك نيز با لباس آبي روشن كاروان اعزام مي شود. در 
هر دوره المپيك و بازي هاي آسيايي وقتي يادمان مي افتد كه بايد لباس براي 
كاروان تهيه كنيم بر اساس سليقه مسئولان لباس ها طراحي مي شود. اين 
براي كشوري متمدن مثل ايران خوب نيست چراكه ما در المپيك حرف هاي 
زيادي براي گفتن داريم و به خاطر مدال آوري بيشتر در چشم هستيم. در رژه  
بايد لباس هايمان شکيل باشد و در شأن كشورمان. متأسفانه در طول تمام 
اين سال ها كت و شلوارهايي كه به ورزشکاران داده ايم، هميشه يك بار مصرف 
بوده است. بحث من تنها اين دوره از المپيك نيست و بحث من كلي است و 
واقعاً جنس لباس هايي كه به ورزشکاراني كه در قالب كاروان به مسابقات اعزام 
مي شوند قابل قبول نيست. اميدوارم مسئولان لباسي ملي بر اساس پرچم 
و لباس اقوام ايراني را تثبيت كنند تا اين لباس نماد ورزشکاران ايراني باشد. 
در يکي از المپيك ها وقتي باران آمد رنگ تيشرت همه ورزشکاران قاتي شد، 
طوري لباس ها خراب شد كه ديگر قابل استفاده نبود. ما راهي المپيك شديم 
و رنگ تيشرت هاي ما همرنگ كاروان هلند بود و همه تصور مي كردند ما هم 
جزو كاروان المپيك هلند هستيم. اين براي كشور ما خيلي جالب نيست. به 
عقيده من بايد يك رنگ و تركيب ملي تثبيت شود و به عنوان نماد كشورمان 
معرفي شود. برايم جاي سؤال دارد كه رنگ نارنجي كجاي پرچم كشورمان 

است كه در تركيب لباس كاروان المپيکي ها ديده مي شود!
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

روزبهاني دلسرد شده است
هرچند برخ��لاف المپيك لن��دن ما در 
اين دوره فق��ط يك نماينده بوكس��ور 
داريم اما همين يك نفر هم شانس سکو 
رفتن را دارد. اكبر احدي، مربي تيم ملي 
بوكس ايران درباره شرايط فعلي احسان 
روزبهاني مي گويد: »احسان 27 رقيب در 
المپيك دارد كه بسياري از آنها عناوين و مدال هاي مهمي دارند 
اما با وجود اين مي گويم كه احسان به لحاظ تجربه هيچ چيزي 
از حريفان خود كم ندارد. او تجربه حضور در مس��ابقات مختلف 
آسيايي و جهاني و همچنين بوكس حرفه اي را در كارنامه دارد. 
ما تمام تلاش خود را گذاشته ايم تا او را از لحاظ ذهني و روحيه و 
انگيزه آماده كنيم و اين ضعف هاي اندک را هم برطرف كنيم. فقط 

در اين مدت كمي دلسرد و كم انگيزه شده است.«

دنيا حيدري

فريدون حسن

هنوز به المپيک فکر نکرده ام!
 يکي از اميدهاي كس��ب مدال طلا در 
المپيك ريو اس��ت حتي بيشتر از بهداد 
س��ليمي. كيانوش رس��تمي، مرد اول 
وزنه برداري كشورمان با اشاره به اينکه 
پيش��رفت خوبي در تمرينات داش��ته 
مي گويد: »سعي كرده ام ش��رايط را به 
نحو احسن براي خودم پيش ببرم. الان به راحتي مي توانم وزنه 
220 كيلو را بزنم ولي دليلي نيست به خودم فشار بياورم. هنوز 
به روزي كه مي خواهم در المپيك رقاب��ت كنم، فکر نکرده ام و 
براي من روز مسابقه مانند تمرين اس��ت. سعي مي كنم به اين 
مسئله فکر نکنم تا استرس به وجود نيايد و خيلي راحت بخوابم. 
روز مسابقه براي من مانند روز تمرين است بنابراين نمي خواهم 

تحولي در آن ايجاد كنم.«

هم پرسپوليس قهرمان مي شود هم كشتي فرنگي
همزماني تمرين فرنگي كاران تيم ملي كش��تي با تمرين پرسپوليس 
بهانه خوبي بود تا آقاي خاص كشتي فرنگي خوش و بشي با سرخپوشان 
داشته باشد. كمتر كسي است كه نداند بناي كشتي فرنگي صددرصد 
پرسپوليسي و عاشق پروين است. سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي عصر 
شنبه در جريان تمرين نفس گير و جذاب شاگردانش گفت وگويي كه 
با سرخپوشان پايتخت داش��ت، تأكيد كرد كه امسال تيم ملي كشتي 
فرنگي و پرس��پوليس هر دو قهرمان خواهند شد: »در واقع مي خواهم 
به هواداراني كه ما را دوس��ت دارن��د بگويم به اميد خدا، امس��ال هم 

پرسپوليس و هم تيم ملي كشتي فرنگي ايران قهرمان خواهند شد.«

با نزديك ش��دن به زمان ش��روع رقابت هاي المپيك حالا مسئله 
آمادگي ورزشکاران رشته هاي مختلف كاروان ورزشي ايران بيشتر از 
قبل مورد توجه علاقه مندان به ورزش قرار گرفته است. رضا يزداني، 
كاپيتان تيم ملي كشتي و بهداد سليمي وزنه بردار دسته فوق سنگين 
ايران دو تن از اصلي ترين اميدهاي كس��ب مدال كه با مصدوميت 
روبه رو هستند. دكتر سيدمحمد نبي جمالي، مسئول كميته درمان 

ورزش��کاران اعزامي به ريو در خصوص وضعيت اين دو ملي پوش 
مي گويد: »رضا يزداني بايد عمل مي كرد،  اما چون بعد از عمل شش 
تا 9 ماه از ميادين دور بود با نظر پزشك معالج عمل جراحي به بعد از 
المپيك موكول شد. بنابراين شايد او نتواند با سلامت و آمادگي كامل 
راهي المپيك ش��ود، اما در خصوص بهداد سليمي نگراني خاصي 

وجود ندارد زيرا گزارش ها از بهبودي او خبر مي دهد.«

يزداني و سليمي با وضعيتي متفاوت در المپيک

شرايطم بهتر از المپيک قبل است
قاس��م رضايي، ملي پوش وزن 9۸ كيلوگرم كش��تي فرنگي گفت: 
»احساس مي كنم ش��رايط آمادگي ام نزديك به المپيك نسبت به 
المپيك قبلي بهتر شده و اميدوارم در روز مسابقه بتوانم نمايش قابل 
قبولي داشته باشم، از مردم مي خواهم دعا كنند تا بتوانيم افتخارات 
گذشته را تکرار كنيم، به نظر اين اتفاق خوب دور از دسترس نيست.«

تکواندو حسابي آماده است!
مهدي بي باک، مربي تيم ملي تکواندو گفت: »ملي پوشان تکواندو 
با انجام تمرينات، حسابي آماده هستند و به اميد خدا با قدرت به 
المپيك اعزام مي شويم. وضعيت مان خوب است و آمادگي نفرات 
تيم ملي اين نويد را مي دهد كه بايد از ريو منتظر ش��نيدن اخبار 

خوبي در مورد تکواندو باشيم.«

12 مرداد اهتزاز پرچم ايران در ريو
نشست ثبت نام نهايي كاروان اعزامي به المپيك 20۱6 ريو ديروز با 
حضور سرپرست و معاونان كاروان كشورمان برگزار شد كه طي آن 
زمان برپايي مراسم اهتزاز پرچم مقدس جمهوري اسلامي ايران 
در دهکده بازي ها ۱2 مرداد ماه اعلام شد. اين تاريخ سه روز قبل از 

مراسم افتتاحيه بازي هاست.

آرشميراسماعيلي

پيشکسوت جودو

21 درصد دانش آموزان اضافه وزن دارند
نشس�ت خبري مهرزاد حمي�دي،  معاون تربيت بدني و س�لامت 
وزارت آم�وزش و پ�رورش در آس�تانه آغاز مس�ابقات ورزش�ي 
قهرمان�ي دانش آموزان پس�ر و دختر تابس�تان 95 برگزار ش�د.

حميدي در اين نشست با اشاره و تأكيد براي اجراي سند تحول و پيگيري 
دستورات و فرمايشات مقام معظم رهبري در خصوص ورزش همگاني و 
دانش آموزي گفت: رويکرد ما در تربيت بدني و ورزش روي هفت پارامتر 
مش��اركت محوري، عدالت محوري، مخاطب محوري، اخلاق  محوري، 
برنامه محوري، علم  محوري و مدرسه محوري استوار است و در تمام اين 
سه سال با اين برنامه حركت كرده ايم و مي خواهيم با استمرار و تحکم آن 
را ادامه دهيم. هدفمان اين است كه اگر طرحي با اين برنامه همخواني 
دارد آن را اجرا كنيم و اگر طرحي خلاف اين است حذف مي شود، اگر هم 
طرح و برنامه اي وجود ندارد بايد آن را مطابق اين اصول ايجاد كنيم. معاون 
تربيت بدني و سلامت با اشاره به اينکه 2۱ درصد دانش  آموزان اضافه وزن 
دارند، ادامه داد: كم تحركي، كم انگيزگي، بيماري هاي قلبي و عروقي و 
اضافه وزن بزرگ ترين معضل امروز دانش آموزان است كه شرايط امروز 
جامعه در آن بي تأثير نيست. دانش آموزان امروز فرصت و مکان حركت، 
تلاش و جست وخيز را چه در خانه و چه در كوچه و محله ندارند. خانه ها 
كوچك هستند و در خيابان اتومبيل ها اجازه نمي دهند و  موبايل، تبلت و 
كامپيوتر هم باعث شده حتي حركت معمولي هم از آنها گرفته شود. تنها 
مکان موجود باقيمانده مدرسه است. بنابراين بايد با يك برنامه ريزي دقيق 

و پركار به عرصه وارد شويم.
حميدي اضافه كرد: براي تابس��تان امس��ال ۸0 ميلي��ارد ريال براي 
آماده سازي و تجهيز فضاهاي ورزش��ي مدارس اختصاص داده ايم كه 
در حال توزيع بين مدارس اس��ت. ضمن اينکه با تصميم شوراي عالي 
آموزش و پرورش سه ساعت در هفته براي تربيت بدني مقطع متوسطه 
دوم به برنامه درسي اضافه شد، دو ساعت براي مقطع پيش دانشگاهي 
و يك ساعت هم براي كلاس هاي يازدهم اضافه مي شود. ما در دو حوزه 
همگاني و قهرماني فعاليت خودمان را ب��ا جديت پيگيري مي كنيم و 

آماده همکاري با وزارت ورزش و فدراسيون هاي ورزشي هستيم.

سعيداحمديان
گزارش

شيوا نوروزي

شروع هيجان انگيز ليگ شانزدهم با  دايي – منصوريان
پيش درآمدي بر آغاز فصل جديد ليگ برتر فوتبال

مي خواهم در ريو خوب بازي كنم
حضور در كنار برادران عالميان به عنوان س��ومين نماينده پينگ پنگ ايران در 
المپيك باعث شده تا تقريباً در سايه قرار گيرد، اما ندا شهسواري با سابقه حضور در 
المپيك لندن اين بار مي خواهد خود را آنگونه كه شايسته است، نشان دهد. بانوي 
المپيکي ايران مي گويد نمي  خواهد براي كسب تجربه به ريو برود و مي خواهد 
مبارزه كند. ندا شهسواري مي گويد: »نسبت به چهار سال گذشته بسيار پيشرفت 
داشته ام، من براي كسب تجربه نمي روم، هدفم اين است كه خوب بازي كنم 
و بهترين نتيجه و بهترين عملکردم را داشته باشم.« بانوي پينگ پنگ 
ايران با اشاره به اينکه بعد از المپيك لندن به دليل عدم حمايت و توجه 
از سوي مسئولان دچار دلسردي و يأس شده است در خصوص شرايط 
بعد از المپيك ريو گفت: »هر ورزشکاري آرزو دارد در المپيك حضور 
داشته باشد ولي انتظار من اين است اين بار بعد از بازگشت به حال خودم 
رها نشوم چراكه من در زندگي تك بعدي بوده ام و تمام هوش، حواس و 
زندگي خود را براي پينگ پنگ گذاشته ام و حتي يك سال به طور كامل 
تحصيل را براي كسب سهميه المپيك ريو كنار گذاشت. حمايت بايد 

وجود داشته باشد تا انگيزه براي ادامه كار باشد.«

مدال المپيک را مي بينم
تکواندوي ايران به عنوان يکي از رش��ته هاي مدال آور كاروان ايران با چهار مبارز در 
المپيك ريو حضور خواهد داش��ت. چهار مبارزي كه هر كدام به نوعي نگاه ها را به 
سوي خود جلب كرده اند. آنها مي خواهند مانند تمام دوره هايي كه تکواندوي ايران 
در المپيك حضور داشته به نام ايران روي سکوي پرافتخار اين رقابت ها بروند. اين 
را مهدي خدابخشي، ملي پوش شايسته كشورمان با حرف هاي خود تأييد مي كند. 

خدابخشي مي گويد: »زماني كه به المپيك فکر مي كنم مدال را مي بينم 
و همين به من روحيه و انگيزه مي دهد. من براي كسب مدال طلاي 
المپيك مصمم هستم، زمان زيادي باقي نمانده و مطمئن باشيد كه 

از چيزي كم نخواهم گذاشت.« ملي پوش المپيکي تکواندوي ايران 
ادامه داد: »حضور در جايگاه نخست رنکينگ جهاني تأثيري روي 
من ندارد. بابت اين جايگاه مغرور نمي شوم زيرا بسياري از بزرگان 
و قهرمانان جهان از همين اتفاق ضربه خورده اند. من بدون توجه 

به اين مسائل كار خود را مي كنم، از رقيبانم شناخت كافي دارم و 
فيلم مبارزاتشان را ديده ام. مهم اين است كه همه آنهايي كه به المپيك 

مي آيند سخت كار و تمرين كرده اند و كسي براي تفريح نمي آيد.«

حامدقهرماني
المپيك


